
Valitsus loob infotehnoloogia edendamiseks kolledži
Valitsus kavatseb asutada 
Eesti infotehnoloogia-alase 
mahajäämuse süvenemise 
vältimiseks infotehnoloogia- 
kolledži.,

“Kui kõik hästi läheb, siis 
võib kolledžis õppetöö alata 
juba järgmise aasta sügisel,” 
ütles haridusminister Tõnis 
Lukas. Praeguseks pole veel 
selge, kas kool hakkab tööle 
tavapärase õppeasutusena

või nn virtuaalse kolledžina, 
milles tu 
dengid õpi
vad interne
ti vahendu
sel ega käi 
auditooriu
mis loengu
tel.

Lukase (pildil) hinnangul 
võiks kolledž alustada tööd 
paarisaja õpilasega. “Oleks

mõeldav, et kolmandiku õpi
laskohtadest telliks kol- 
ledžilt riik ja tasuks nendel 
kohtadel õppijate õpinguku- 
lud ning kaks kolmandikku 
tudengitest hakkaks maks
ma õppemaksu,” ütles Lu
kas.

“Kolledži loomiseks peab 
olema ettevõtjate suur huvi, 
kes osaleksid projekti fi
nantseerimisel ja hiljem os

taksid ära lõpetajate osku
sed,” ütles Lukas, kelle 
sõnul peaks vähemalt pool 
rahast tulema väljastpoolt 
riigieelarvet. Tallinna Teh
nikaülikooli ja Tartu Ülikoo
li hinnangul vajab kolledž 
tegevuse alustamiseks ja esi
meseks õppeaastaks kokku 
40-50 miljonit krooni.

Infotehnoloogiakontserni 
Microlink juhatuse esimehe

Allan Martinsoni sõnul pole 
Microlink veel teinud arvu
tusi, kui palju tuleks kol- 
ledžisse investeerida, et see 
end tagasi teeniks. “Vaata
me sellist investeeringut vä
ga pikana ega looda näha 
kohe samal aastal kasumit,” 
ütles ta, lisades, “arvan, et 
raha allapanemises ei teki 
küsimust.”

Lukase sõnul vajab Eesti

aastas viissada infotehnoloo
gia eriala lõpetanud spetsia
listi, tegelikult on vastav arv 
viis korda väiksem.

“Infotehnoloogide väljala
se jääb Eestis alla igale are
nenud lääneriigile,” kinni
tas ka Martinson. Soomes 
lõpetab tema sõnul kolledži 
või kõrgkooli aastas 3000- 
5000 selle ala spetsialisti.
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